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Algemene beschouwingen 2015 
 

PAK Rozendaal 
 
 
 
 
 
 
Voorzitter, 
 
 
Vanuit het kleine hemeltje op aarde kijken we vanavond terug op een bewogen politiek jaar in 
Rozendaal. Een jaar waarin de meningen en belangen in ons kleine dorp soms ver uit elkaar 
lagen. Dit leidde tot taferelen die we in Rozendaal niet zo gewend zijn. In de wijk de Del 
verschenen protestborden tegen het schoolverkeer door de wijk en ook in de raadszaal waren er 
stevige discussies tussen coalitie en oppositie over de bouw van de nieuwe Dorpsschool en de 
financiële positie van Rozendaal. 
 
Wat ons betreft geeft de programmabegroting 2016 zeker geen aanleiding om ons over dat laatste 
zorgen te maken. Zoals wethouder van Gorkum in de laatste Roos al schreef zien de financiële 
vooruitzichten er beter uit dan een jaar geleden. Een sluitende begroting voor 2016 met slechts 
beperkte lastenverzwaring en op peil blijvende voorzieningen. En een sluitende 
meerjarenbegroting voor 2017-2019. Complimenten daarvoor aan het college en dan met name 
aan de verantwoordelijke wethouder en de ambtenaren die hebben meegewerkt aan dit document. 
 
Voorzitter, voordat ik verder inga op de begroting wil ik eerst nog even terugblikken op het 
afgelopen jaar. Op woensdag 21 oktober werden het ontwerp van de nieuwe school en de 
voorgestelde verkeersafwikkeling gepresenteerd op een openbare informatieavond. Ik citeer even 
uit ons verkiezingsprogramma: “Het PAK wil dat de nieuwe Dorpsschool duurzaam en passend in 
de omgeving wordt gebouwd. Dat betekent een veilige oversteek over de Schelmseweg en een 
goede verkeersafwikkeling in de wijk met zo min mogelijk overlast voor omwonenden. We maken 
ons sterk om bij dit proces de omwonenden van de Bremheuvel zoveel mogelijk te laten 
participeren.” 
 
Voorzitter, het prachtige ontwerp van de school en de voorgestelde verkeersmaatregelen zijn voor 
ons als PAK reden tot tevredenheid. De participatie van de omwonenden is dat echter niet. De 
ingestelde klankbordgroep bleek helaas teveel verdeeld en de beoogde participatie kwam niet van 
de grond. Toch wil ik het college en de projectgroep bedanken dat zij de poging wel gewaagd 
hebben. Ook met de vele informatieavonden en communicatie met direct omwonenden heeft het 
college haar goede wil en intenties getoond. Helaas blijkt het niet mogelijk om daarmee iedereen 
tevreden te stellen, maar ik vind dat niemand kan beweren dat hij of zij niet is geïnformeerd. 
 
Met de wijziging van het bestemmingsplan nog voor de boeg zijn er dit jaar een paar belangrijke 
stappen gezet op de lange weg naar een nieuwe dorpsschool. Ik hoop, net als vorig jaar, dat het 
college de lijn van dialoog en transparantie vast weet te houden en constructief in gesprek blijft 
met alle betrokkenen. 
 
Eén kritische noot wil ik nog wel plaatsen, voorzitter, en dat betreft de rol van de provincie. 
Ondanks het mooie resultaat van een nieuwe, veiliger, oversteek over de Schelmseweg blijft het 
PAK van mening dat de provincie tekortschiet in haar verantwoordelijkheid als wegbeheerder. Het 
beperken van de snelheid en de handhaving van de 50 km/uur door de provincie is wat ons betreft 
ver onder de maat. Zo is de vernieuwde rotonde op de Kerklaan eerder snelheidsverhogend dan 
remmend. Ook de gevaarlijke ‘varkensruggen’ bij de Jelsma-rotonde zijn nog niet vervangen. 
Doorstroming van het verkeer lijkt bij de provincie een hogere prioriteit te hebben dan veiligheid.  
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Vraag: Het PAK blijft u vragen om de provincie zoveel mogelijk te bewegen om de snelheid 
op de Schelmseweg terug te brengen en te handhaven. 
  
Wat minder voortvarend gaat het met de nieuwbouwplannen op de Del. Sinds de hernieuwde 
vaststelling in oktober vorig jaar ligt het bestemmingsplan weer bij de Raad van State. Mogelijk 
krijgt de gemeente binnenkort eindelijk het verlossende woord. 
 
Voorzitter, daarmee kom ik op huisvesting van een heel andere aard. In een tijd dat de 
vluchtelingenproblematiek de landelijke politiek domineert ontkomen wij in ons hemeltje op aarde 
er ook niet aan om daar aandacht aan te besteden. Op pagina 22 van de programmabegroting, 
onder het programma Sociaal Domein, geeft het college aan dat er gestart is met een oriëntatie op 
het vluchtelingenvraagstuk, maar dat er nog geen middelen zijn gereserveerd. Wij zijn ons, als 
kleinste zelfstandige gemeente van het vasteland, zeer bewust van onze bescheiden 
mogelijkheden. Toch wil het PAK vandaag aandacht vragen om ook als Rozendaal onze 
verantwoordelijkheid te nemen en, op Rozendaalse schaal, een bijdrage te leveren aan de 
oplossing van dit grote humanitaire vraagstuk. Dat mag wat ons betreft dan ook ruimer zijn dan de 
ons opgelegde taakstelling van 2 statushouders per jaar. In uw notitie van 22 oktober geeft u al 
een aantal mogelijke denkrichtingen, zoals het overnemen van een vrijkomende huurwoning van 
de woningcorporatie en deze te bestemmen voor statushouders. Het PAK staat daar positief 
tegenover, evenals het vasthouden aan het huidige voorkeursbeleid. 
 
Vraag: Het PAK vraagt het college om: 

• te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om, zowel op korte termijn als langere 
termijn, in Rozendaal minimaal 2 statushouders te huisvesten; 

• de consequenties daarvan in kaart te brengen, zowel financieel als maatschappelijk. 
 
Naast het huisvesten van statushouders is het PAK van mening dat wij ook een bijdrage moeten 
leveren aan de opvang van asielzoekers. Grootschalige huisvesting van asielzoekers is in 
Rozendaal vrijwel niet mogelijk, maar wij vinden dat de gemeenten die dat wel kunnen daarvoor 
niet alleen op hoeven te draaien. Het gaat hier om een gezamenlijke verantwoordelijkheid van alle 
gemeenten. 
 
Vraag: Is het college bereid om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om een 
Rozendaalse bijdrage te leveren aan de opvang van asielzoekers door buurgemeenten. Wij 
denken daarbij bijvoorbeeld aan financiële ondersteuning.  
 
Een ander actueel onderwerp dat raakt aan de huisvesting van vluchtelingen is scheefwonen. 
Scheefwoners zijn mensen die in een sociale huurwoning wonen, terwijl ze hiervoor een te hoog 
inkomen hebben. Hierdoor ontstaat er een wachtlijst voor mensen met lagere inkomens om een 
betaalbare of sociale huurwoning te kunnen betrekken. De overheid probeert scheefwoners aan te 
pakken door huurverhogingen door te voeren voor huishoudens met een bepaald minimum 
inkomen. Vooralsnog lijkt het aantal huishoudens dat een te hoog inkomen heeft voor de sociale 
huurwoning waar zij in wonen echter niet aanmerkelijk te dalen. De woningcorporaties mogen 
geen bouwactiviteiten voor deze doelgroep ondernemen. De huurders zijn veelal niet in staat te 
kopen omdat zij de hypotheek niet rond krijgen. Zij willen wel bewegen naar een andere woning 
maar dan moet die wel beschikbaar zijn. Gemeenten kunnen hier een stimulerende rol in spelen 
door bouwlocaties aan een projectontwikkelaar te gunnen met de voorwaarde om te bouwen voor 
dit huursegment. Dit kan bijvoorbeeld op termijn aan de orde zijn bij de nieuwe bestemming van de 
huidige Dorpsschool op de Steenhoek. 
 
Vraag: Het PAK vraagt het college om aandacht te hebben voor het huursegment bij het 
beschikbaar komen en toewijzen van bouwlocaties in Rozendaal.  
 
Ik wil het Sociaal Domein afsluiten met een compliment aan het college, met name aan de 
verantwoordelijke wethouder Logemann, en de betrokken ambtenaren. De decentralisatie is tot nu 
toe probleemloos verlopen en er zijn diverse initiatieven ontplooid, zoals het WMO-spreekuur en 
de Serre van Rozendaal. Rozendaal laat een actief sociaal gezicht zien en daar zijn wij als PAK 
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erg verheugd over. Ook de samenwerking tussen Dorpsschool, peuterspeelzaal en 
kinderdagopvang verloopt naar tevredenheid voor alle partijen. Rozendaal is daarmee sociaal 
gezien voor zowel oud als jong op de goede weg en wij hopen dat die ingeslagen weg wordt 
voortgezet.  
 
Voorzitter, Rozendaal staat bekend als een zeer kindvriendelijke gemeente. Toch zien het PAK 
ook hier nog wel ruimte voor verbetering. Op pagina 37 van de begroting komt het onderwerp 
speelplaatsen aan de orde. In Rozendaal zijn nu alleen speeltoestellen voor de kleinere kinderen 
(glijbaantjes en zo). In ons dorp wonen echter ook oudere kinderen. Waar hebben zij behoefte 
aan? Wij denken daarbij bijvoorbeeld aan een basketbalpaal, skate ramp, hockey/voetbal doeltjes, 
BMX baantje, etc. en stellen voor om hierover in gesprek te gaan met deze jongeren en/of hun 
ouders. Ook het Rhedens zou hierbij kunnen worden betrokken. 
 
Vraag: Het PAK vraagt het college om een inventarisatie te doen naar de behoeften van de 
oudere jeugd met betrekking tot recreatievoorzieningen.  
 
Een geheel ander onderwerp betreft telecommunicatie en internetdiensten. Deze zijn steeds 
belangrijker en staan dicht tegen de primaire infrastructurele voorzieningen als gas, water en licht. 
Zeker gezien het type zelfstandigen in Rozendaal is het belangrijk dat deze infrastructuur goed op 
orde is. In de Algemene Beschouwingen van vorig jaar heeft het PAK de wens tot aanleg van 
glasvezel al aangekaart.  
 
Vraag: Kan het college aangeven wat de status van de ontwikkelingen op het gebied van 
telecommunicatie is?  
Wij doelen daarbij concreet op het GSM kanaal en de uitrol van glasvezel. 
 
Voorzitter, dan ben ik nu aanbeland bij de bestemmingsreserves. Een belangrijk deel van het 
weerstandsvermogen van Rozendaal hangt af van de algemene reserve. Dit kan een vertekend 
beeld geven als de bestemmingsreserves niet op orde zijn. Immers er zit dan te veel of te weinig 
geld in bestemmingsreserves waardoor de algemene reserve te laag of te hoog wordt voorgesteld. 
Als PAK staan wij een gedegen reservebeleid voor: niet te laag maar ook niet te hoog. Als onze 
bestemmingsreserves goed op orde zijn en ons weerstandsvermogen op de korte en lange termijn 
goed is, kunnen reserves gebruikt worden om de duurzame kwaliteit van Rozendaal en de 
voorzieningen van haar inwoners op peil te houden dan wel te verbeteren waar noodzakelijk. 
Hierbij moet wel steeds de meest effectieve aanwending gebruikt worden. Een voorbeeld hiervan 
was het vroeger tegen langere tijd wegzetten van geld tegen aantrekkelijke vergoedingen die dan 
weer gebruikt konden worden in de exploitatie. Met het schatkistbankieren staan we echter voor 
een nieuwe uitdaging van het optimaal inzetten van onze reserves. Op pagina 31 geeft u aan dat 
ook dit jaar weer een nota reserves en voorzieningen wordt opgesteld. 
 
Vraag: Kan het college bij de jaarlijkse nota reserves en voorzieningen een lange termijn 
visie en onderbouwing toevoegen met betrekking tot het reservebeleid? 
 
Een ander financieel onderwerp betreft de accountantskeuze. Op pagina 67 van de begroting geeft 
u aan dat op 20 oktober 2015 wordt besloten welke accountant voor de periode t/m 2018 wordt 
aangewezen. Die raadsvergadering is inmiddels geweest en er is gediscussieerd over het 
aanbestedingsproces en de uiteindelijke gunning aan Deloitte voor 1 jaar met een optie op 
verlenging. Wij hebben daar als PAK onze bedenkingen bij geplaatst omdat wij als overheid en 
gemeentebestuur integriteit als een groot goed dienen te zien. En ook kleinere 
accountantskantoren zijn best in staat een goed product te leveren.  
 
Vraag: Wij willen het college vragen om bij de accountantskeuze voor 2016 (en daarna) niet 
automatisch uit te gaan van de zogenaamde ‘grote vier’ maar ook kleinere partijen mee te 
nemen in de aanbesteding. 
 
Voorzitter, ik sluit af met twee luchtiger onderwerpen. Ten eerste de vlinders in Rozendaal. Op dit 
moment is het niet het seizoen daarvoor maar straks in het voorjaar hopen wij die weer in groten 
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getale rond te zien vliegen. Net als de bij staat ook de vlinder in Nederland onder druk. Aansluitend 
op de initiatieven voor het bevorderen van de bijenstand, zoals het door de BGR in september 
voorgestelde bijenlint, stellen wij voor om ook onderzoek te doen naar geschikte locaties en 
mogelijkheden om, naast de bijenstand, ook de vlinderstand middels biotoopverbetering te helpen. 
Dit zou bijvoorbeeld kunnen worden meegenomen bij het Gemeentelijk Groenplan. 
 
Vraag: Kan het college instemmen met een onderzoek om de vlinderpopulatie in Rozendaal 
te bevorderen? 
 
Het laatste onderwerp heeft een Italiaans tintje. In 2016 komt de Giro d’Italia door Rozendaal. Een 
uitgelezen kans om Rozendaal nog meer op de kaart te zetten en de creativiteit van de inwoners 
aan te spreken. Het PAK stelt voor om een brainstormavond te organiseren met inwoners van 
Rozendaal op welke manier er aandacht gegeven kan worden aan dit wielerfestijn. Bovendien kan 
dit positief werken op de sociale samenhang in het dorp. 
 
Vraag: Kan het college instemmen met het organiseren van een brainstormavond voor de 
doorkomst van de Giro d’Italia in Rozendaal? 
 
 
 
Voorzitter, 
Ik ga afsluiten. Ook dit jaar kijk ik met een goed gevoel terug op de goede samenwerking met onze 
coalitiepartner Rosendael’74. Met de oppositie verloopt de samenwerking helaas wat stroever 
maar gelukt beperkt zich dat tot deze raadszaal. Alles bij elkaar heb ik voldoende vertrouwen in de 
toekomst en hoop ik dat we de weg voortzetten naar verdere verbinding en duurzaamheid in onze 
mooie gemeente. 
 
Dank u wel, namens de fractie van PAK Rozendaal. 
 
 
 
 
Barend van der Plas 
Chris Schmidt 
Wilfred Jansen 
Wouter van den Akker 


